

[Text]

Mr. Martin: Who determines whether or not the Public Service Commission will become involved in employment regulations or classifications relating to Crown corporations? Is it the Crown corporation? Is it the Minister or is it the Public Service Commission?

Mr. Carson: Any organization set up by Parliament that does not have a specific mandate to do its own employment automatically comes under our Act. If you pass a law in Parliament tomorrow creating a new entity that is silent on the powers of the chief executive officer, then automatically his employees are covered by the Public Service Employment Act.

There are a number of bodies who are exempt from our Act, and some of them in recent years have been saying they think it is in the career interests of their employees to have access to the total public service for career development purposes. They also are becoming liberal enough in their view on this to say they think it is in their interest to have access to the talent that is within the much larger public service. So some of them have been coming under our Act of their own volition. It is a slow process because there are old myths that the Public Service Employment Act or the old civil service act was a terribly strangling thing, and you should be independent of it at all costs. I think that era is over.

Mr. Martin: Thank you, Mr. Chairman.

The Chairman: Are there any further questions? If not, in your name I wish to thank the witnesses, Mr. J. J. Carson, Chairman of the Public Service Commission; Mrs. I. E. Johnson, Commissioner; and Mr. C. A. Lussier, Commissioner.

This meeting is adjourned until next Tuesday, May 20, 1975, at 3.30 o'clock in the afternoon, when we will have the Privy Council estimates. We are assured that the Honourable Mitchell Sharp will be appearing before us.

[Interpretation]

M. Martin: Qui décide si la Commission de la Fonction publique sera responsable de l'emploi ou de la classification du personnel des sociétés de la Couronne? Est-ce la société en question ou le ministère dont elle relève ou bien encore la Commission de la Fonction publique?

M. Carson: Tout organisme créé par le Parlement sans recevoir explicitement le mandat de procéder lui-même à sa dotation personnelle, est automatiquement soumis à la Loi sur l'emploi dans la Fonction publique. Si vous adoptiez demain une loi visant à créer un nouvel organisme sans donner à son directeur des pouvoirs précis en la matière, ses employés seraient automatiquement couverts par la Loi sur l'emploi dans la Fonction publique.

Un certain nombre d'organismes sont toutefois soustraits à l'application de notre loi et certains ont d'ailleurs déclaré ces dernières années qu'il serait à leur avis plus intéressant pour la carrière de leurs employés qu'ils aient accès à l'ensemble de la Fonction publique. Ils commencent également à dire qu'ils pensent intéressant pour eux de pouvoir bénéficier également de l'ensemble de compétences que regroupe la Fonction publique. Aussi certains ont-ils demandé d'être assujettis à notre loi. Le processus est assez lent car certains mythes veulent que la Loi sur l'emploi dans la Fonction publique ou l'ancienne loi sur le service civil soient de véritables goulots d'étranglement et qu'il faille à tout prix s'en garder. Mais je pense que nous assistons actuellement à un revirement.

M. Martin: Merci, monsieur le président.

Le président: Y a-t-il d'autres questions? Sinon, en votre nom je vais remercier les témoins, M. J. J. Carson, président de la Commission de la Fonction publique; M^{me} I. E. Johnson, commissaire; et M. C. A. Lussier, commissaire.

Le Comité s'ajourne jusqu'à mardi prochain 20 mai 1975 à 15 h 30 où nous étudierons le budget du Conseil privé. L'honorable Mitchell Sharp nous a confirmé qu'il serait là.